
*»,,V VELIKIH LAŠČAH SO ODPRLI NOV ZDRAVSTVENI DOM

Zdravstveno varstvo je dočakalo svoj dan
»Prav presrečen sem, da smo to dočakali,« ni mogel

prikriti svojega veselja starejši občan Velikih Lašč, ko so
v petek 12. aprila sredi hudega snežnega meteža slovesno
odprli nov zdravstveni doin v kraju.

Občan je delil občutke s številnimi drugimi Velikolaš-
čani, ki so dolga leta čakali, da se bo slednjič tudi v
zdravstvu v kraju kaj premaknilo, a ki je moralo zavoljo
različnih težav počakati malodane vse do zadnjega trc-
nutka.

Novi zdravstveni dom bo Velikolaščanom in okoliča-
nom koristil z vrsto uslug: tu bosta med drugim delala
tudi teama splošnega zdravstvenega varstva in stomatolo-
ški team, opravljali pa bodo tudi zdravstveno varstvo
(preglede) šolskih in predšolskih otrok ter žena. Mimo
tega pa bo tu delala tudi patronažna služba, ki so jo tudi
poprej že imeli v kraju.

Za ves to delo je v domu na voljo 488 kvadratnih
metrov površne, pri čemer je za dejavnost zdravstvenega
varstva namenjen 401 kvadratnj meter, za lekarno, ki
prav tako deluje v sklopu objekta, pa 87 kvadratnih
metrov površine. ._

Vse večje potrebe
Prve korake k izgradnji novega doma, ki so ga zgradili

iz sredstev III. samoprispevka, so občani Velikih Lašč
napravili leta 1978, ko so na pobudo KS imenovali grad-
beni odbor. Ta si je za svojo prvo nalogo zastavil pridobi-
tev lokacijskega dovoljenja in zemljišča, brez katerega

seveda ne bi mogli začeti z gradnjo. Marca 1984 (po
besedah nekaterih že decembra 83) so končno zasadili
prve lopate, že po dolgem letu dni pa je bil objekt predan
svojemu namenu. Po prvotnih računih naj bi ta stal 24
milijonov din, končni stroški pa se bodo vključno s
celotno zunanjo ureditvijo predvidoma povzpeli na 55
milijonov din.

Ob otvoritvi nove zdravstvene posta-
je, so Velikolaščani pripravili tudi
poseben kulturni program. V le-tem
so učenci OŠ »Primož Trubar« brali
svoja literarna dela na temo zdravja
in recitirali ter zapeli več pesmi. Za-
pel pa je tudi ženski zbor upokojenk
in odrasli moški zbor »Primož
Trubar«.

Potrebo po novem zdravstvenem domu je bilo v kraju
čutiti že dalj časa. Takoj po osvoboditvi so imeli tu le
enega samega zdravnika in babico, ki sta pokrivala celot-
no obsežno območje, zato zdravstvena služba tedaj seve-
da ni mogla biti kdovekako učinkovita.

Na bolje se je premaknilo šele leta 1959, ko so organi-

zirali zdravstveno postajo, na kateri je mimo splošnega
zdravnika, začela z delom tudi zobozdravstvena in patro-
nažna služba. Toda protori, ki so jim bili na voljo, za kaj
takega niso bili posebno primerni, saj so bili zgrajeni za
stanovanjske namene. Prav tako pa na vsem območju
tudi ni bilo lekarne, tako da so morali ljudje po zdravila v
Ribnico ali v Ljubljano.

Razvoj je treba nadaljevati
Gledano s širšega zornega kota, za območne zdrav-

stvene delavce novi dom predstavlja le temeljni kamen v
sklopu nekega širšega razvojnega procesa.

»To naj bi bil le začetek sanacije naše zdravstvene
službe, ki se mora nadaljevati na vsem viškem območju,«
je opozorila na nujen nadaljnji razvoj zdravstva Darinka
Grmek-Strukelj, zdravnica in predsednica gradbenega
odbora novega zdravstvenega doma. »Potreba po splošni
sanaciji je več kot očitna, saj na tem območju deluje kar
11 ambulant.«

Prostori so za Darinko Grmek-Štrukelj le predpogoj za
uspešno delo. Potrebni so tudi strokovni kadri. Teh pa
manjka. Tako bi po njenem tudi v novem zdravstvenem
domu v Velikih Laščah potrebovali še en zobozdravstve-
ni team in laboranta. S tem bi bila celotna služba še
učinkovitejša. Pač, pravi, če že hočemo približati zdrav-
stveno službo Ijudem, je navsezadnje ie vedno človek
tisti, ki se z njimi ukvarja...
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